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P r o t o k ó ł   Nr IX/15 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 29 czerwca 2015r. 
 
   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski w obecności 12 
radnych (w sesji nie uczestniczył radny Marcin Rzepka, a na początku było 12 
radnych)  przywitał wszystkich zebranych.      
Przedstawił porządek obrad, do którego zgłosił wniosek o wycofanie z porządku 
obrad projektu uchwały o dotacji do zakupu pojazdów służbowych dla Policji, ze 
względu na brak potrzeby podejmowania osobnej uchwały, wystarczy zapis w 
zmianach budżetowych.   
 
Poddał wniosek pod głosowanie, który przyjęto 11 głosami „za”, przy 1 
„wstrzymującym”. Zatem porządek obrad przyjęto w następującej kolejności: 
 

1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzednich sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015r. 
7. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2014 rok. 

a) zapoznanie ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014r. 
b) zapoznanie ze sprawozdaniem finansowym gminy Skoroszyce za 2014r. 
c) zapoznanie z informacją o stanie mienia komunalnego, 
d) zapoznanie z opinią RIO o sprawozdaniu, 
e) zapoznanie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

oraz opinią RIO o wniosku. 
f) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2014 

rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/16/15 w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  i Zwalczaniu 
Narkomanii. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania pomiędzy Gminą Skoroszyce, a 
Powiatem Nyskim w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia  taryf zbiorowego zaopatrzenia na 
wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania i wysokości diet 
przysługujących radnym. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów 
na ławników do Sądu Rejonowego w Nysie. 

13. Rozpatrzenie pisma Radnego Rady Gminy Skoroszyce Fana Filasa – wezwanie do 
usunięcia naruszenia.  

14. Dzierżawy gruntów w gminie. Przedstawienie wniosków z komisji. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania dla części obrębu Czarnolas i części obrębu Mroczkowa. 
16. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/29/15 Rady Gminy 

Skoroszyce z dnia 27 marca 2015r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
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zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Skoroszyce na 2015r.  

18. Odpowiedzi na interpelacje. 
19. Zapytania i wolne wnioski. 
20. Zakończenie sesji. 

 
Ad 2 
 
Radny Filas – złożył wniosek o sprostowanie zapisu w pkt 5 protokołu z sesji Rady 
Gminy Nr VIII/15 z dnia 29 maja br. dot. jego wypowiedzi w sprawie składu 
ilościowego Klubu radnych. Zapisano 3-osobowy skład, natomiast chodziło o 5-
osobwy skład Klubu radnych. Komisja Statutowa powołana do opracowania projektu 
Statutu wnioskowała w projekcie Statutu Gminy o taki skład ilościowy Klubu 
radnych, czyli 3-osobowy. 
 
Przew. – powiedział, że zapisy w protokole były błędem pisarskim i złożył wniosek 
o sprostowanie tego błędu i poprawienie zapisu w protokole. 
 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. 
Przew. poddał wniosek pod głosowanie, przyjęto 12 głosami „za”. 
 
Zatem należy poprawić zapis w protokole Nr VIII/15 z sesji Rady Gminy. 
 
Doszły radne Beata Malec i Urszula Fornalik. 
 
Ad 3 
 
 I n t e r p e l a c j e   r a d n y c h 
 
Radna Słowiak – prosi o wykonanie planu zagospodarowania przestrzennego dla 
Makowic, choćby częściowego, w związku z prowadzoną działalnością przez p. 
Jagusza mieszkańca Makowic, jest naprawdę pilna potrzeba, 
 
Radny Jagusz – zgłasza ponownie potrzebę poszerzenia parkingu przy Urzędzie 
Gminy, jest coraz większy problem z parkowaniem np. jak jest sesja, 
- trzeba koniecznie wykosić rzekę na odcinku Brzezin, jest już bardzo zarośnięta, 
- prosi o zgłoszenie do Zarządu Dróg Powiatowych wykaszanie również rowów, a nie 
tylko poboczy, są tak zarośnięte, że gnieździ się w nim zwierzyna dzika, która 
wyskakuje znienacka na drogę, 
- prosi o wytłumaczenie mieszkańcom Brzezin, o co chodzi z oznaczeniami w planie 
zagospodarowania przestrzennego, szczególnie chodzi o przekształcanie działek, 
zabudowa mieszkaniowa, a zagrodowa, czym się to różni, tworzone są plany, a 
ludzie nie wiedzą o co chodzi, 
 
Radca prawny p. Dziadkiewicz – każdy plan zagospodarowania przestrzennego ma 
opis, ponieważ w każdym planie, jeden zapis może oznaczać co innego, przed jego 
uchwaleniem tłumaczymy mieszkańcom o co chodzi, ale zazwyczaj mieszkańcy nie 
interesują się tym w chwili wyłożenia do wglądu i zgłaszaniu wniosków, dopiero 
później, kiedy coś potrzebują zrobić, 
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Radna Klimas – zwracają się do niej  rodzice dzieci pracujących również w 
wakacje, aby zorganizować jedno dyżurujące przedszkole w gminie, ponieważ jest 
z tym wielki problem, 
 
Radny Filas – w dniu 31 marca br. został przedłożony p. Wójt dokument o 
przeprowadzonej etatyzacji w Urzędzie Gminy i jednostkach gminy. Wynika z 
niego, że w Zakładzie Oczyszczania i Wodociągów został stwierdzony przerost 
zatrudnienia, czy coś zostało w tym kierunku zrobione, bo wie, że zostali 
zatrudnieni pracownicy gospodarczy wynagradzani z nadwyżki opłat śmieciowych, a 
może niepotrzebnie, skoro jest przerost zatrudnienia, a jeśli się nic nie zmieniło, 
to może się okazać, że gmina niepotrzebnie wydała 9 000 zł na zapłatę za 
wykonanie audytu, 
 
p. Wójt – otrzyma pan wyjaśnienie na piśmie. 
 
Radny Sokołowski -  prosi p. Wójt o przekazanie sugestii p. dyrektorowi 
Marfianemu, aby nauczyciele parkowali swoje samochody na parkingu przy hali 
sportowej, który jest niewykorzystany. Mieszkańcy zgłaszają ten problem, bo nie 
mogą   zaparkować samochodu przy plebanii np. podczas  pogrzebu. 
 
Radna Gmyr – prosi o założenie monitoringu na skate parku, bo młodzież bardzo 
niszczy wszystko i śmieci. 
 
Ad 4 
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Sprawozdanie z pracy wójta za okres 1.06.15 r. do 29.06.15 r. 

P. Przewodniczący, Wysoka Rado, Państwo Sołtysi, 

czas od ostatniej sesji RG to realizacja następujących zadań:  

1 czerwca 2015 r.  

Zakończyliśmy budowę 1. części kanalizacji sanit. w Giełczycach. Fakt ten 
zasługuje na uwagę o tyle, że tempo wykonania było imponujące, bo od 10 lutego 
2015 r. do 29 maja 2015 r., czyli 4 miesiące. Zaraz po zatwierdzeniu budżetu 30 
grudnia 2014 r., podjęłam starania o dofinansowanie tego zadania i już 18 lutego 
2015 r. z P. Skarbnik podpisałyśmy w UM umowę o przyznanie pomocy z PROW 
2007- 2013. Dziękuję Państwu Radnym za zaufanie i możliwość realizowania tej 
inwestycji. Pamiętamy wszyscy, ile kontrowersji budziło to zadanie i wątpliwości, 
czy w tak krótkim terminie zdołamy je wykonać. Przy Państwa akceptacji podjęte 
ryzyko opłacało się i cel został osiągnięty. Wykonawcą był Zakład Instalacji Wod. –
Kanaliz. s.c. K. Podpora, K. Podpora. Koszt całkowity inwestycji to kwota 
1 325 601, 85 zł z czego dofinansowanie ze śr. unijnych wynosi 75%. Wykonano: 

1. kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej z rur PVC Ø 160 mm o łącznej długości 
677,32 m, 

2. kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej z rur PVC Ø 200 mm o łącznej długości 
436,06 m,  

3. rurociągów tłocznych z rur PEHD Ø 140 mm o łącznej długości 2 497,96 m, 
4. rurociągów tłocznych z rur PEHD Ø 90 mm o łącznej długości 139,73m, 
5. 2 sztuk (kompletów) przepompowni: PG-3 i PG-2. 

Realizacja budowy przebiegała bez większych zakłóceń. Na pewno zasługą tego 
stanu rzeczy był wykonawca. Wyrazy podziękowania należą się p. Marszałkowi, 
inspektorowi nadzoru, kierownikowi budowy, pracownikom merytorycznym UG, p. 
Kier. Zakł. Wodociagów i wszystkim tym, którzy przyczynili się do tego, że ta sieć 
kanalizacyjna zaistniała i będzie mogła służyć mieszkańcom Giełczyc, poprawiając 
jakość ich życia. Dn. 1 czerwca 2015 r. nastąpiło uroczyste otwarcie. Uczestniczył 
w nim między innymi P. Marszałek A. Konopka. 

Podpisałam umowę z p. Zbigniewem Żabą na zad. polegające na wykonaniu 
programu profil. w ramach strategii działań alternatywnych pt. „Postaw na 
rodzinę”, kwota 580, 00 zł brutto. 

3 czerwca 2015 r. 

Odbyło się walne posiedzenie LGD „Księstwo Nyskie Jezior i Gór”. Gm. Skoroszyce 
została przyjęta w poczet członków.  

Odbyło się spotkanie w naszym UG w ramach PN 2020. Dotyczyło ono Strategii 
Transportowej.  

7 czerwca 2015 r. 
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Na zaproszenie Zarządu Koła Wędkarskiego w Sidzinie wzięłam udział w imprezie z 
okazji Dnia Dziecka. To impreza coroczna. Na wyrobisku żwirowym w Brzezinach 
odbywają się zawody wędkarskie – działanie alternatywne „Postaw na rodzinę”. 

Spotkałam się z dziećmi w Czarnolesie, zabawa integrująca zorganizowana była z 
ok. Dnia Dziecka. Organizatorami były Rada Sołecka i Gminny Ośrodek Kultury. 

8 czerwca 2015 r. 

W UM w Opolu wraz z p. Skarbnik podpisałyśmy aneks do umowy na dofinansowanie 
z PROW zadania kanalizacji sanit. w Giełczycach. Na podstawie złożonego wniosku 
została przyznana kwota śr. pomocowych w wysokości 75% kosztów 
kwalifikowanych - 794 868 zł. 

9 czerwca 2015 r. 

Firma „Pro 3W” z Rzeszowa przedstawiła ciekawą propozycję współpracy. Dotyczy 
ona nowej strony internetowej i BIP. 

Na Komendzie Powiatowej Policji zostałam przesłuchana w charakterze świadka w 
sprawie dewastacji wiaty przystankowej. 

10 czerwca 2015 r.  

Odbyło się podsumowanie realizacji programów unijnych na rzecz rozwoju 
obszarów wiejskich w perspektywie lat 2007- 2013 w woj. opolskim. Spotkanie 
zostało zorganizowane pod patronatem Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi p. Marka 
Sawickiego. 

11 czerwca 2015 r. 

P. Wójt B. Rudkowski uczestniczył w VII Konferencji Rocznej Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska. 

12 czerwca 2015 r. 

Wojewodzie Opolskiemu podałam propozycje składu osobowego członków Komisji 
Wojewody Opolskiego ds. szacowania szkód w gospodarstwach rolnych 
spowodowanych zaistnieniem niekorzystnych zjawisk atmosferycznych. 

Spotkałam się z mieszkańcami St. Grodkowa w sprawie budowy obwodnicy. 

Wystosowaliśmy pismo do Przew. Sej. Woj. Opol. p. Norberta Krajczego. W imieniu 

mieszkańców Sołectwa Stary Grodków poprosiliśmy o zorganizowanie spotkania z 

udziałem decydentów odpowiedzialnych za podejmowanie działań planistycznych 

dotyczących budowy dróg. 
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P. Wójt B. Rudkowski uczestniczył w szkoleniu w ramach PN 2020 w zakresie 

współdziałania w ramach partnerstwa publiczno- prywatnego. 

14 czerwca 2015 r. 

Na zaproszenie Rady Sołeckiej i p. Sołtysa z Chróściny wzięłam udział w zabawie 

zorganizowanej z okazji Dnia Dziecka. Imprezę tę wzbogaciły zabawy prowadzone 

przez panie z Gminnego Ośrodka Kultury. 

15 czerwca 2015 r. 

Odbyło się spotkanie robocze ze strażakami w sprawie Gminnych Zawodów 

Strażackich. 

16 czerwca 2015 r. 

Zostałam przesłuchana na komendzie policji w charakterze świadka w sprawie 

dotyczącej mieszkańców Skoroszyc. 

17 czerwca 2015 r. 

Odbyła się rozprawa sądowa w sprawie ugody pomiędzy gminą a Spół. Usług Rol. 

Nie wyraziliśmy zgody na ugodę. Uważamy, że wnioskodawca nie wykazał swojego 

roszczenia, natomiast umowa- porozumienie zawarte w formie aktu notarialnego, 

które regulowało wzajemne zobowiązania, okazała się być niezgodna z prawem, a 

więc nie może stanowić podstawy do roszczenia wnioskodawcy. 

Uczestniczyłam w dwudniowej konferencji dla samorządowców, eksploatatorów i 

projektantów, która dotyczyła nowoczesnych technik kanalizacyjnych w nowym 

otwarciu 2015- 2024. Tematyka omawiała tendencje w inwestycjach 

kanalizacyjnych, planowanie inwestycji, poza cenowe kryteria ofert w 

zamówieniach wraz z porównaniem parametrów tech., systemy odwodnień w 

siedliskach oraz różne inne teoretyczne i praktyczne aspekty gospodarki ściekowej.  

18 czerwca 2015 r. 

Odbyło się posiedzenie Komisji Budżetowej. 
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19 czerwca 2015 r.  

Obradowała Komisja Oświatowa. 

20- 21 czerwca 2015 r. 

To Święto Gmin Powiatu Nyskiego. Na VII sesji Rady Powiatu dokonano 

podsumowania programu „Odnowa Wsi”. Nastąpiło wręczenie nagród laureatom. 

Trzecie miejsce w powiecie zajęło sołectwo Czarnolas. W niedzielę nasza gmina 

reprezentowana była przez Gminny Ośrodek Kultury, kierowany przez p. Dyr. M. 

Tarczyńską.  

22 czerwca 2015 r. 

Obradowała Komisja Rolna.  

Spotkałam się z nowym Komendantem Powiatowej Komendy Policji p. Piotrem 

Smoleniem.  

23 czerwca 2015 r. 

Podpisałam aneks do umowy na dofinansowanie w formie dotacji celowej w ramach 

„Pomocy państwa w zakresie dożywiania”. Dotacja Wojewody Opolskiego wynosi 

24 532 zł tj. 60% ogólnych kosztów, gmina zabezpiecza śr. własne w kwocie 18 000 

zł tj. 40%. 

Zawarłam umowę z Tauronem o świadczenie usługi oświetleniowej polegającej na 

„Dobudowie oprawy oświetleniowej 70W na słupie nr 314 w Makowicach”. Koszt 

brutto 1168,50 zł. 

Podpisałam aneks do umowy dot. dokumentacji tech. przebudowy ul. Piaskowej. 

Zmiany dot. odwodnienia drogi. Kwota wynosi 11 242,20 brutto. 

24 czerwca 2015 r. 

Trwają dalsze negocjacje dotyczące wysypiska na ul. Łąkowej. Odbyło się 

spotkanie z p. Naczelnikiem J. Tarnowskim i przedstawicielami firmy 
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zainteresowanej odbiorem odpadów z Łąkowej o kodzie 19 12 12 (Ekom, Alba, 

Remondis, Save the World). 

P. Wójt B. Rudkowski uczestniczył w spotkaniu dotyczącym: 

• Korzystania ze środków UE z przeznaczeniem na rozwój obszarów wiejskich 

w okresie 2014- 2020, 

• Współpracy z Woj. Funduszem Ochrony Środ. i Gosp. Wodnej w Opolu w 

zakresie: 

1. Niskoprocentowych pożyczek. 

2. Planów Gospodarki Niskoemisyjnej. 

3. Wsparcia doradczego w zakresie efektywności energetycznej oraz OZE 

(Odnawialnych Źródeł Energii). 

Na spotkanie zostali zaproszeni przedsiębiorcy z gm. Skoroszyce.  

25 czerwca 2015 r. 

Porozumiałam się w sprawie odstąpienia od umowy nr 184/ 14 z dn. 29.09.014 r. 

dotyczącej wykonania dokument. projektowej pn. „Projekt rewitalizacji stawu i 

parku pałacowego w miejscowości Skoroszyce”. Na mocy tego porozumienia 

wykonawca przedłoży na obszar parku aktualną mapę do celów projektowych, 

uzgodnienia na koncepcję zagospodarowania z Opol. Woj. Konserwatorem 

Zabytków, projekt budowlany z opisem i załącznikami graficznymi. Wynagrodzenie 

wykonawcy ( Atelier architektury R. Żubrycki) na mocy porozumienia wynosi 7 000, 

00 zł brutto.  

Odbyło się spotkanie z najlepszymi uczniami szkół z terenu naszej gminy i ich 

rodzicami. Najlepszym absolwentom została wręczona Nagroda Wójta „Prymus 

inter pares”. 

Uczestniczyłam w spotkaniu z dzielnicową i Radą Sołecką w Chróścinie. Spotkanie 

dotyczyło form współpracy. 

26 czerwca 2015 r. 
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Uczestniczyliśmy w uroczystym zakończeniu roku szk. 2014/15: 

• P. Wójt B. Rudkowski w Gimnazjum w Skoroszycach, 

• P. Kier. T. Kosecki w Szkole Podst. w Makowicach. 

• P. Przew. RG Henryk Sokołowski w Szkole Podst. w Chróścinie, 

• P. Wójt B. Dybczak w Szk. Podst. w Sidzinie. 

W uroczystym zakończeniu roku szk. wzięli udział także Państwo Radni i Sołtysi. 

27 czerwca 2015 r. 

Uczestniczyłam w imprezie organizowanej przez KGW w Giełczycach pn. 

„Wyjątkowa noc”. Uroczystość kultywuje staropolski obyczaj Nocy Świętojańskiej. 

28 czerwca 2015 r. 

W Skoroszycach odbyły się Gminne Zawody Strażackie. Imprezę uświetnił występ 

dzieci z Ukrainy. 1. miejsce OSP Chróścina. 2. miejsce OSP Czarnolas, 3. miejsce 

OSP Stary Grodków.  

Do przedstawionej informacji pytania zadali: 

Radny Kaczmarczyk – zapytał, kto uczestniczył w spotkaniu z policjantką w Starym 
Grodkowie i dlaczego on o tym spotkaniu nie został powiadomiony? 

p. Wójt -  ja nie byłam organizatorem tego spotkania, byłam tylko osobą 
zaproszoną na to spotkanie, a dotyczyło ono zapoznania Sołtysów i Rad Sołeckich z 
p. Dzielnicową, przedstawieniu problemów. P. Dzielnicowa przedstawiła zakres 
działania, telefony, na które należy zgłaszać interwencje albo również do niej. 
Spotkanie miało miejsce w świetlicy w Chróścinie, 

Radny Bryła – p. Dzielnicowa chce poznać Sołtysów i Rady Sołeckie, prosiła o 
organizację takich spotkań, 

Przew. Sokołowski -  zapytał, co w ramach zapłaty 7000 zł za projekt na 
rewitalizację parku w Skoroszycach, zostało w projekcie, 

p. Wójt – część spraw zostało z projektu usunięte, np. budowa fontanny, czy 
sadzawki.  Pozostały w projekcie m.in. do wykonania alejki, oświetlenie, wiata. 
Zostało to zamknięte w jedną całość. Mapę przedłoży wykonawca do celów 
projektowych. Wykonanie projektu na mniejszy zakres prac, jednak nie zamyka 
drogi do jego ewentualnego poszerzenia. 
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Przew.  Sokołowski – zapytał o cel spotkania w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska, 

p. Rudkowski – plan gospodarki emisyjnej muszą mieć wszystkie gminy, żeby starać 
się o środki unijne, które będą szły w tym kierunku. Wojewódzki Fundusz będzie 
pomagał przy opracowywaniu planu, 

Przew. Sokołowski – kto zapłaci za opróżnienie z pozostałych  śmieci z ulicy 
Łąkowej, 

p. Wójt – na pewno nie my, tylko Starostwo. My zanim wydamy złotówkę, oglądamy 
ją z każdej strony po kilka razy, 

Radny Jagusz -  w tym roku miało się coś  ruszyć w  sprawie oczyszczalni 
przydomowych, czy możemy na coś liczyć, 

p. Wójt – wątpię, czy zrealizujemy pilotażowy program 20 oczyszczalni 
przydomowych w tym roku. Staranie o dofinansowanie jest zawsze możliwe, 
środków na to nie ma zbyt wiele, bo pierwszy etap finansowywania już był, ale 
mam to na względzie, wiem, że mieszkańcy Brzezin są żywo zainteresowani 
tematem, ale na ten rok mamy już środki rozpisane, zaplanowane, a podczas 
zatwierdzenia planu budżetu na ten  rok, nie było mowy o przydomowych 
oczyszczalniach, ale zajmiemy się tym, w takim sensie, że zrobimy listę 
zainteresowanych, będziemy podpowiadać co dalej. 

Więcej pytań i dyskusji nie było. 

Ad 5 

Projekt uchwały szczegółowo omawiała p. Skarbnik na wszystkich komisjach, 
zgodnie z zapowiedziami dołączony został załącznik Nr 2, nie było pytań, zatem 
przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto 
jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Podjęto uchwałę Nr IX/50/15 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej. 

Ad 6 

Zdjęto z porządku obrad 

Ad 7 

Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany. 

p. Wójt – powiedziała, że w związku z mniejszymi wydatki na projekt rewitalizacji 
parku w Skoroszycach, są wolne środki  do zagospodarowania, myślała tutaj o 
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postawieniu wiaty, o której mówił Sołtys Bury na poprzedniej sesji, poprosiła o 
przemyślenie sprawy. 

 

Nie podjęto tematu, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały i 
poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. W głosowaniu udział 
wzięło 13 radnych. 

Podjęto uchwałę Nr IX/41/15 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 
rok. 

 
W tym miejscu przewodniczący zezwolił zadać pytanie do p. Wójt przez p. Sołtys 
Dorotę Witos. 
 
p. Dorota Witos – poprosiła o interwencję w sprawie chodnika przy boisku 
sportowym, gdzie zrobiły się już zwały. Poprosiła również o sfinansowanie 
przyłącza energetycznego na budynku byłej remizy strażackiej, obecnie budynku 
gospodarczego, bo koszt okazał się jednak o wiele większy niż pierwotnie 
przypuszczano, 
 
p. Wójt – jeżeli chodzi o chodnik, to informowałam Państwa już w tym względzie, 
że wystosowałam już pismo do Zarządu Dróg Powiatowych w tej sprawie, ponieważ 
jest on własnością Zarządu Dróg Powiatowych i  otrzymałam odpowiedź, że na rok 
bieżący wyczerpano już środki na remonty chodników.  Napiszę ponownie pismo, o 
jego zabezpieczenie, bo rozumiem, że chodzi o bezpieczeństwo, przede wszystkim 
dzieci. W sprawie przyłącza, z tego co się orientuję, miała Pani mieć 
zabezpieczone środki w funduszu sołeckim, w budżecie to zadanie nie zostało 
uwzględnione, należałoby znaleźć środki, 
 
Radna Słowiak – zasugerowała, że można byłoby  przeznaczyć część ze środków, 
które zostały z rewitalizacji parku, 
 
p. Wójt – zastanowię się nad tym, może znalazłoby się inne rozwiązanie. 
 
Nie podjęto dyskusji. 
 
 
Ad 8 
 
W temacie tym głos zabrała p. Skarbnik Jadwiga Piela, która przedstawiła po 
sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2014 r. 
a-c)   Dochody budżetowe zaplanowane na 2014 r.  zostały wykonane w 102% i 
wyniosły 16.864.874,01 zł. Wydatki budżetowe zostały wykonane w 92,8% i wyniosły 
15.580.472,19 zł.  Przedstawiła krótko sprawozdanie finansowe oraz informację o 
stanie mienia.  
 
Po przedstawieniu sprawozdań, przewodniczący zachęcił do dyskusji. 
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Nie było dyskusji. 
 
d)  Przewodniczący Sokołowski  odczytał Uchwałę Nr 162/2015 z dnia 22 kwietnia  
2015 r. Składu Orzekającego RIO w Opolu w sprawie opinii o sprawozdaniu z 
wykonania budżetu Gminy Skoroszyce za 2014 r., która była pozytywna.  Opinia w 
załączeniu do protokołu. 
 
e)  Następnie przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy Skoroszyce  z 
dnia 20 maja 2015 r. w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Skoroszyce 
za 2014 rok z tytułu wykonania budżetu. 
 
f) W podpunkcie tym przewodniczący Sokołowski przedstawił Uchwałę Nr 266/2015 
z dnia 03 czerwca 2015 r. Składu Orzekającego RIO w Opolu pozytywnie opiniującą 
wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Skoroszyce o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy Skoroszyce z wykonania budżetu gminy za 2014r.   
 
g)  Przed głosowaniem przewodniczący Sokołowski zapytał radnych czy ktoś  chce 
zabrać głos.  
 
Wobec braku chętnych do dyskusji, przedstawił projekt uchwały w sprawie 
udzielenia absolutorium, który został przyjęty 13  głosami „za”, przy 1 
„wstrzymującym”. 
W sesji uczestniczyło 14 radnych.  
 
P o d j ę t o   uchwałę Nr IX/ 52 /2015 w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2014 rok 
oraz udzielenia absolutorium  Wójtowi Gminy za 2014 rok.  
 
Ad 9 
 
Temat był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy, pozytywnie 
zaopiniowany. 
W tej sprawie wypowiedzieli się: 
 
Radna Słowiak – zapytała, czy sprawy punktu konsultacyjnego będą na pewno 
dobrze prowadzone w GIOPS-ie, czy to będzie dobre,  jeśli zwolniony będzie jeden 
pracownik, a przyjęty inny, chodzi o prowadzenie spraw Niebieskiej Karty, ten 
punkt był bardzo potrzebny naszej gminie, była stosowna, fachowa pomoc na 
miejscu, bez potrzeby jeżdżenia do Nysy, czy Grodkowa, dlatego uważa, że Punkt 
Konsultacyjny powinien działać nadal, 
 
p. Wójt –  Art. 4 ust. 2 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
Alkoholizmowi mówi, że prowadzenie działań związanych z profilaktyką jest 
realizowane przez ośrodek pomocy społecznej lub inną jednostkę. Wójt może, ale 
nie musi powołać do tych spraw pełnomocnika. Taką decyzję podjęła  była p. Wójt, 
która powołała pełnomocnika.  
Ja uważam, że może i powinno to być realizowane przez Ośrodek Pomocy 
Społecznej i podjęłam już w  tym kierunku pewne kroki. Jestem przekonana, że 
będzie to robione właściwie, nadal realizowane w pełnym zakresie, będzie tu 
zachodziła pełna zależność  działań. Co do szczegółów i konkretów, to będzie to 
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należało do p. Kierownik, do której mam pełne zaufanie. Podejmując decyzję o 
takim rozwiązaniu, kierowałam się przede wszystkim celowością, gospodarnością i 
oszczędnością w wydawaniu publicznych środków finansowych, 
 
p. Pachuta – dotychczasowa pełnomocnik ds. profilaktyki przeciwalkoholowej – 
powiedziała, że została powołana na pełnomocnika w 1999r.  
Wypełnienie ustawy o profilaktyce przeciwalkoholowej, to realizacja 7 zadań, z 
czego 3, to działania alternatywne, są jeszcze 2 zadania priorytetowe, w ramach 
środków z profilaktyki działał punkt konsultacyjny. Do tej pory wszystkie sprawy 
były scedowane na jednej osobie, czyli mojej osobie, uważam, że to działało 
dobrze, a teraz po latach okazuje się, że jestem niepotrzebna.  Żeby prowadzić  
Punkt Konsultacyjny, osoba musi mieć odpowiednie kwalifikacje, musi być 
odpowiednio przygotowana, kto w GOPS-ie tym się zajmie, nie wystarczy jedno 
kilkugodzinne szkolenie, to musi być odpowiednie wykształcenie, przygotowując się 
do tego zadania szkoliłam się 120 godzin  w Warszawie, nie rozumiem dlaczego 
zamyka się ten Punkt, czy jest sens zamykać coś, co działało dobrze tyle lat? 
Obecnie jestem na wypowiedzeniu, środki, które pozostaną z mojego pół etatu, 
trzeba będzie teraz zagospodarować. 
 
p. Wójt – dla mnie ta rozmowa na forum Rady Gminy jest   żenująca,  to co p. 
pełnomocnik Pachuta przedstawiła, to są sprawy między Pracodawcą, a 
Pracownikiem. Przykro mi, zmusza mnie pani, abym to powiedziała publicznie,  nie 
ma ludzi niezastąpionych. Wiem, co robię, przemyślałam to wcześniej. Wszystkie 
środki będą wydatkowane właściwie. Wiem i rozumiem, że p. Bożenie chodzi o 
zatrudnienie, ale ja już podjęłam sensowne decyzje, 
 
z-ca Wójta p. Rudkowski – projekt uchwały o likwidacji Punktu Konsultacyjnego i 
prowadzeniu tych spraw przez GOPS jest konsekwencją uchwalonego na 
poprzedniej sesji Statutu GOPS, 
 
p. Wójt – prócz tego zadania, do Ośrodka Pomocy Społecznej przechodzą również 
dodatki mieszkaniowe i energetyczne, nikt z Państwa do prowadzenia tych spraw 
nie wnosił zastrzeżeń, tylko do  zadania profilaktyki przeciwalkoholowej. Nie 
rozumiem, o wszystkie inne zadania prowadzone przez GOPS jesteście Państwo 
spokojni, a o profilaktykę przeciwalkoholową nie? 
 
p. Michułka – jest uchwalony Program Profilaktyki na ten rok i będziemy go 
realizować. Aadania te na pewno obciążą nieco zakres naszych działań, pracę, ale 
poradzimy sobie. Pozyskaliśmy środki unijne  tzw. „norweskie”, w ramach których 
będzie przyjeżdżał  psycholog i prawnik, będzie udzielał porad  zainteresowanym 
mieszkańcom za darmo,  to się wpisuje w tę Niebieską Kartę i to będzie bezpłatny 
punkt do końca tego roku, 
 
p. Wójt – p. Pachuta pracowała u nas na pół etatu, dwa razy w tygodniu w 
poniedziałki i wtorki, teraz dostępność dla potrzebujących będzie przez cały 
tydzień, 
 
Radny Kaczmarczyk – dla mnie ważne jest, że będzie psycholog i prawnik, a także 
dostęp przez cały tydzień. 
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Więcej pytań i dyskusji nie było, zatem przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały i poddał pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, na Sali nie było radnego Filasa. Projekt 
uchwały został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr IX/53/15 w sprawie  zmiany uchwały Nr IV/16/15 w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  i Zwalczaniu 
Narkomanii. 

 
Ad 10  
 
p. Rudkowski – jest to projekt uchwały intencyjnej, który otwiera drogę do 
poszerzenia współpracy, do niczego nas nie zobowiązuje, 
 
Radny Kaczmarczyk – czy ta uchwała wiąże się z tym, że został wycofany przetarg 
na dowozy uczniów? 
 
p. Rudkowski – nie ma potrzeby ogłaszania przetargu na dowozy, bo  wartość 
zamówienia nie przekracza 30 000 EURO, 
 
Nie było więcej pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod głosowanie. Doszedł radny Filas. W głosowaniu brało udział 14 radnych, projekt 
uchwały został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”.  
 
Podjęto uchwałę Nr IX/54/15 w sprawie współdziałania pomiędzy Gminą 
Skoroszyce, a Powiatem Nyskim w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 
 
Ad 11 
 
Projekt nowych taryf na wodę i ścieki był omawiany na wszystkich komisjach, 
pozytywnie zaopiniowany, p. Kierownik Marzena Błoch jeszcze raz krótko 
przedstawiła z czego one wynikają. 
 
Radny Kaczmarczyk – zatrudnia pani 14 pracowników, może woda i ścieki byłyby o 
2 grosze tańsze, gdyby pani zwolniła tych dwóch pracowników? Ale ja nie zgadzam 
się z tymi stwierdzeniami w etatyzacji, że jest za dużo pracowników, widzę co 
robicie i jest to bardzo dobrze obsługiwane, moim zdaniem to zostało źle zrobione, 
jeśli chodzi o Zakład Oczyszczania, czy rozmawiała pani z przeprowadzającą tę 
ocenę, 
 
p. Błoch – rozmawiałam, przedstawiłam swoje argumenty, pracownicy ze 
składowiska  zostali zagospodarowani w ten sposób, że jeden jest na oczyszczalni 
ścieków, pracuje tak jak pozostali 2 pracownicy w systemie  dwuzmianowym, 
przerywanym czasie pracy, musi być zachowany odpoczynek dobowy i tygodniowy. 
Drugi jest pracownikiem gospodarczym na terenie zakładu, obsługuje PSZOK, a w 
pozostałe dni jest do dyspozycji zakładu. 
Od 1999r. doszła nam cała kanalizacja w Skoroszycach, teraz kilkanaście z 
Giełczyc, doszło 12 pompowni, a ubyło nam 2 pracowników, nikogo nie 
zatrudniliśmy, pracujemy tymi ludźmi, cały czas, to nie jest proste wszystko zgrać, 
a przecież są awarie, wtedy ściągam pracowników ze swojego czasu wolnego, ale 
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wiemy, że to musi wszystko działać i chcemy, żeby mieszkańcy nie odczuli, a 
przynajmniej jak najmniej, że coś się dzieje, że jest awaria. 
 
Radny Kaczmarczyk – jeszcze raz mówię, że ta etatyzacja w Zakładzie nie była 
potrzebna, wiem i ufam, że pani najlepiej wie, że pracownicy są tam potrzebni, 
 
Radny Bryła – zapytał dlaczego TITO jest widziane na starym składowisku odpadów? 
 
p. Błoch – na składowisku mamy monitoring, widzimy, że jest nadmiar odcieku, 
który musimy odwieźć do Nysy, do AKWY, ten odciek odwozi właśnie firma TITO, 
prowadzi usługi transportowe prawie codziennie, 
 
przew. Sokołowski – odniósł się do propozycji nowych taryf, powiedział, że mamy 
porównanie z innymi gminami, ceny za wodę i ścieki u nas nie są wygórowane, 
Zakład zarządzany jest bardzo dobrze, a co do audytu, uważa, ze można wnieść 
zażalenie. 
 
p. Błoch - w sprawie wyników etatyzacji swoje stanowisko złożyła na piśmie. 
Nie było więcej dyskusji.         
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
 
Ubyła radna Fornalik, zatem w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
Przyjęto 12 głosami „za”, przy 1 „przeciw”. 
 
Podjęto uchwałę Nr IX/55/15 w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 
 
Ad 12 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. 
 
Przew. – powiedział, że musimy poprawić naszą uchwałę, poprosił o wyjaśnienie 
radcę prawnego p. Dziadkiewicza. 
 
p. Dziadkiewicz – powiedział, że zmieniło się orzecznictwo w tych sprawach, 
obecnie uchwały o dietach dla radnych musi być publikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Opolskiego, należy również określić zasady wypłaty diety 
przewodniczącemu  Rady Gminy, czego w poprzedniej naszej uchwale nie było. 
 
Nie było pytań, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr IX/56/15 w sprawie określenia zasad przyznawania i 
wysokości diet przysługujących radnym. 
 
Ad 13 
 
Na posiedzeniach komisji stałych zostali wyłonieni kandydaci do zespołu 
opiniującego kandydatów na ławników, którzy wyrazili zgodę  do pracy w zespole. 
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Nie było pytań, przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr IX/57/15 w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania 
kandydatów na ławników. 
 
 
Ad 14 
 
Pismo w sprawie wezwania radnych do usunięcia  naruszenia prawa w sprawie 
uchwalonego Statutu gminy, złożył radny Filas. 
 
Radny Filas – nic więcej od siebie nie może dodać, poza tym, że nad projektem 
statutu pracowała Komisja Statutowa, jako pomoc otrzymali materiały od p. 
Sekretarz, a ta z kolei z Urzędu Wojewódzkiego. Autor przytacza orzeczenia 
Sądów, i tak kluby radnych powinny być co najmniej 3 osobowe, a Rada 
przegłosowała, że 5-osobowe, Rada nie może ograniczać wolności zrzeszania się. 
Projekt Statutu był zaopiniowany przez radcę prawnego, który nie wniósł uwag do 
naszych ustaleń. Dlatego chciałem zaprotestować i dokończyć prac nad Statutem, 
nie o mnie tu chodzi, bo Statut będzie trwał przez wiele lat. 
 
Przew. Sokołowski – na Komisji Statutowej nie było większych zastrzeżeń do 
projektu Statutu, ale każdy może mieć swoje zdanie, przemyślenie, dlatego na 
poprzedniej sesji każdy sporny punkt, wynikły po posiedzeniach komisji, został 
przegłosowany, a radny Filas ma prawo, jak każdy radny mieć swoje odrębne 
zdanie, 
 
p. Dziadkiewicz – argumenty natury prawnej, radny Filas przedstawił. Jednak  
należy wziąć pod uwagę również fakt, który jest w uzasadnieniu projektu obecnej 
uchwały, że powinno się wziąć pod uwagę uwarunkowania każdej z osobna Rady. 
Ponadto, radny Filas ma zastrzeżenia do dwóch kwestii, a skarży całą uchwałę. 
 
Więcej dyskusji nie było, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i 
poddał pod głosowanie, w głosowaniu udział wzięło 11 radnych.  
Projekt uchwały został przyjęty 5 głosami „za”, 1 „przeciw” i 5 „wstrzymujących”. 
 
Podjęto uchwałę Nr IX/58/15 w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy 
Skoroszyce Nr VIII/44/2015 z dnia 29 maja 2015r. 
 
Ad 15 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Ryszard Kaczmarczyk 
przedstawił wnioski z posiedzenia Komisji w sprawie wykazu dzierżawionych 
gruntów od gminy. 
 
- w gminie Skoroszyce są takie działki dzierżawione od gminy, które mają 
powierzchnię  od ok. 0,50 ha do 0,90 ha, wie, że jest „głód ziemi” ale czy nie 
można byłoby sprzedać tych dużych działek, które przyniosłyby zysk do budżetu 
gminy. Ale jest problem, bo grunt niekoniecznie trafiłby do obecnego dzierżawcy, 
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bo musi być przetarg, nie wiem, czy można byłoby to zbyć w trybie bez 
przetargowym, 
 
p. Rudkowski  - w trybie bez przetargowym można, ale każdy przypadek  jest inny, 
teraz nie jestem w stanie tego zgłębić, ale nie widzę przeszkód, żeby w 
indywidualnej sprawie wystawić te działki do sprzedaży. 
Możemy zrobić ogłoszenie, że mieszkańcy mogą kupić działki, które dzierżawią. To 
dotyczy głównie dzierżawców małych działek, z większymi postępowanie jest inne, 
 
Przew. Sokołowski – to w takim razie można spróbować zbyć te działki większe 
powyżej 0,50 ha, kiedy skończy się umowa na ich dzierżawę, bo jeśli trwa umowa, 
to trudno ją zrywać w trakcie, 
 
Więcej dyskusji w tej sprawie nie było. 
 
Ad 16 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było dyskusji, zatem przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto 13 głosami „za”. W głosowaniu brało 
udział 13 radnych. 
 
Podjęto uchwałę Nr IX/59/15 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu 
Czarnolas i części obrębu Mroczkowa. 
 
Ad 17 
 
p. Rudkowski – w poprzedniej uchwale o programie opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi, były błędy wynikłe z orzecznictwa, należało określić z imienia i 
nazwiska, kto się będzie zajmował zwierzętami bezdomnymi w czasie, kiedy 
schronisko dla zwierząt nie działa. Brakowało konkretnego podzielenia środków  w 
budżecie oraz nie było publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Opolskiego. 
  
Nie wniesiono uwag, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały i 
poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr IX/60/15 w sprawie zmiany uchwały Nr VI/29/15 Rady 
Gminy Skoroszyce z dnia 27 marca 2015r. w sprawie przyjęcia programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi. 
 
Ad 18  
 
Na interpelacje z poprzedniego miesiąca odpowiedział p. wice Wójt Rudkowski. 
 
- Radnej Rogalińskiej – otrzymaliśmy pismo – odpowiedź z Zarządu Dróg 
Wojewódzkich  w sprawie wycięcia drzewa zasłaniającego widoczność ul. Polnej – 
skrzyżowanie z drogą wojewódzką (koło transformatora), drzewo zostanie wycięte, 
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- Radnemu Kaczmarczykowi – w sprawie wycinki drzew przy drodze wojewódzkiej 
401 w obrębie Starego Grodkowa, Zarząd Dróg Wojewódzkich odpowiedział, że 
zostanie wyciętych 13 topól, 
 
- w sprawie remontów nawierzchni dróg, Zarząd Dróg Powiatowych poinformował, 
że remont dróg Skoroszyce – Czarnolas,  skrzyżowanie ul. Powstańców Śl.-  
Kolejowa został wykonany, a remont nawierzchni Skoroszyce – Mroczkowa i 
Skoroszyce – Brzeziny zostanie wykonany do 15 lipca br. 
 
Radnemu Sokołowskiemu – pasy na przejściu drogowym na ulicy Powstańców 
Śląskich zostały wykonane. 
 
Radny Filas – zgłaszałem na poprzedniej sesji wyznaczenie miejsca do parkowania 
dla niepełnosprawnych, nie widzę nic na parkingu, czy my nie jesteśmy gminą 
przyjazną dla niepełnosprawnych? 
Jedynie dzwonek został przeniesiony  niżej, został umieszczony na schodach, gdzie 
jest  bardziej potrzebny, niż przy drzwiach. 
 
p. Rudkowski – pracujemy nad szerszą koncepcją poszerzenia parkingu, wtedy 
zostanie to uwzględnione. 
 
Ad 19 
 
Przew. RG – sprawa usunięcia dział sprzed pomnika Braterstwa Broni. Sprawa 
odbiła się szerokim echem wśród mieszkańców, włączyły się w to media, żyjący 
jeszcze nasi kombatanci. Wie, że p. Wójt bierze pod uwagę wolę mieszkańców, 
którzy wyraźnie chcą pozostawienia armat, tam, gdzie są, 
 
p. Rudkowski – tak. P. Wójt chciała odnowić pomnik, uaktualnić napis na pomniku, 
wyremontować schody, dochodziły do niej głosy, że pomnik jest bezczeszczony 
przez przesiadujących na nim pijących. Poza tym armaty nie wpisują się w 
pokojowy wydźwięk pomnika poświęconego poległym w walkach o wolność. ale 
skoro wolą mieszkańców jest, aby pozostawić tak jak do tej pory, to nie będzie 
dalszego ciągu tej sprawy, przynajmniej, jeśli chodzi o usunięcie armat, 
 
Radny Filas – powiedział, że dotarł do dokumentów, do kroniki przechowywanej w 
Szkole w Skoroszycach, w którym jest opis powstania pomnika, wykaz wpłat 
mieszkańców, prac wykonywanych przy jego powstaniu, w czynie społecznym. Jest 
to kawał historii, obecnie, żeby zobaczyć takie armaty, to młodzież musiałaby 
jechać do muzeum, więc szkoda byłoby to likwidować, 
- druga sprawa – czy firma z Rzeszowa będzie prowadziła również stronę BIP-u 
Skoroszyc, bo jest wielki bałagan, np. widnieje skład Komisji Rewizyjnej w ilości 5 
radnych, a wiemy, że Komisja Rewizyjna liczy 3 osoby, jego znajomy z Urzędu 
Wojewódzkiego, jak to zobaczył, zapytał, czego chcę zaskarżyć Statut Gminy, skoro 
jestem w składzie Komisji Rewizyjnej, to nie może być tak. 
 
Radny Kaczmarczyk – zapytał, jak w naszej gminie wypadły wyniki sprawdzianów 
szóstoklasistów, 
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p. Kosecki –najlepszą średnią w gminie uzyskała szkoła w Chróścinie, następne, 
Makowice, Skoroszyce i Sidzina, są to bardzo dobre wyniki, powyżej średniej 
wojewódzkiej, jeśli chodzi o  gimnazjalistów, to wszystkie uzyskane wyniki są o 0,2 
lub 0,3 niższe od średniej wojewódzkiej, 
 
Radny Kaczmarczyk –zwrócił się do p. Rudkowskiego, zapytał, czy w sprawie 
zapłaty za paliwo rolnikom, za naprawę dróg polnych, konsultował się z p. 
Skarbnik, jak można to rozliczyć, 
 
Radna Klimas – powiedziała, że mieszkańcy Czarnolasu są za sprzedażą domu 
socjalnego, jest kupiec na ten dom, 
 
p. Rudkowski – rozważamy tę sprawę, ale jest tam też duża działka i w tej sprawie 
rozmawiamy z zainteresowanym, 
 
Radna Rogalińska – zapytała, czy jest prawdą, że dużo szóstoklasistów nie chce iść 
do naszego gimnazjum, tylko do Nysy ? 
 
p. Kosecki – jest to prawdą, najwięcej uczniów  z Makowic i z Sidziny, w większości 
przypadków, nie wiemy, z czego to wynika, 
 
Sołtys Czarnolasu Jan Hellebrandt – poprosił o pomoc finansową na wymianę 
ogrzewania w świetlicy w Czarnolesiu, 
 
Radna Klimas – zaplanowane środki z funduszu sołeckiego przeznaczyliśmy na 
adaptację ogrzewania w świetlicy, ale okazały się za małe, dlatego zwracamy się z 
prośbą o dofinansowanie zakupu samego materiału, wykonanie zrobimy sami we 
własnym zakresie. Ogrzewanie w świetlicy jest bardzo potrzebne, ponieważ 
prowadzone są tam zajęcia, a w zimnym pomieszczeniu to trudne, 
 
p. Skarbnik Piela – trudno jest mi w tej chwili coś powiedzieć, kończy się I 
półrocze, sporządzimy sprawozdanie, wtedy zobaczymy jak się przedstawiają nasze 
finanse, myślimy również o zaległej wpłacie za wykonanie skate parku, jeśli 
wpłyną, to będą środkami wolnymi i państwo zdecydujecie na co pójdą. 
 
Sołtys Makowic p. Mendrala – bardzo prosi o remont dróg gminnych w Makowicach, 
które są w tragicznym stanie, najgorsza jest  główna przez wieś, od lat nie było nic 
zrobione w sprawie odnowienia dywaniku. 
 
Wobec wyczerpania wszystkich tematów porządku obrad, przewodniczący o 
godzinie 14-tej zamknął posiedzenie. 
 
Protokolant       Przewodniczący obrad: 
Barbara Janik-Zawada        Henryk Sokołowski 
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